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کــوتــــاه

رئیس جمهور  ملی:  آرمان 
اظهار داشت: با اشاره به فرارسیدن 
، این مناسبت دیرین را  شب یلدا
جلوه ای از همگرایی ملی و توجه به 
خانواده توصیف و تصریح کرد: شب 
یلدا بهانه ای برای یادآوری اهمیت 
خانواده و نمایشی از جلوه های نشاط 
اجتماعی است و امیدوارم امسال 
همه مردم ایران شب یلدای پرخاطره 
و به یادماندنی داشته باشند سید 
ابراهیم رئیسی در جلسه هیات دولت 
با اشاره به اینکه شب یلدا در میراث 
کهن ایرانی بر محور توجه به خانواده 
و به ویژه بزرگان مثل مادربزرگ ها 
و پدربزرگ ها و درآمیختگی و انس 
جمعی با قرآن و اشعار حافظ شکل 
یافته است، گفت: در روزگاری که 
مفهوم خانواده بیش از هر زمان 
دیگری در حال تهدید شدن و آسیب 
دیدن است، گرد آمدن خانواده ها در 
کنار بزرگان فامیل جلوه بسیار زیبا 
و موثری از تقویت نشاط اجتماعی 
و پیوندهای خانوادگی است. رئیس 
شورای عالی انقلاب فرهنگی با اشاره 
به ثبت جهانی یلدا به عنوان میراث 

فرهنگی ناملموس بر ضرورت توجه 
بیشتر همه دستگاه ها به تقویت و 
ثبت دستاوردهای فرهنگی تأکید 
کرد. رئیس جمهور در ادامه سخنانش 
به موضوع تعطیلی مدارس به دلیل 
آلودگی هوا اشاره کرد و گفت: 
تعطیلی مدارس به خصوص با توجه 
به دوره طولانی تعطیلی ناشی از 
شیوع کرونا، خسارات قابل توجهی به 
روند آموزشی وارد می کند و ضروری 
است شیوه هایی در کاهش مؤثر 
آلودگی هوا دنبال شود که در عین 
حال باعث آسیب به روند آموزش 
مدارس نشود. رئیس هیات دولت در 

بخش دیگری از سخنان خود با بیان 
اینکه در شرایطی که هنوز فصل سرما 
به طور کامل فرا نرسیده، اما مصرف 
گاز افزایش قابل توجهی داشته 
است، خاطرنشان کرد: تبلیغ مستمر 
و بهره گیری از شیوه های تبلیغی 
موثر می تواند نتیجه قابل قبولی 
در بهینه سازی مصرف گاز داشته 
باشد و ضروری است که با همکاری 
وزارت نفت و سازمان صدا و سیما در 
جهت تشویق همه به کاهش مصرف 
برنامه سازی شود. رئیس جمهور در 
بخش پایانی سخنانش به آغاز اجرای 
آزمایشی ارائه کالابرگ الکترونیک 

از استان هرمزگان اشاره کرد و 
اظهار داشت: زیرساخت های لازم 
برای اجرای طرح توزیع کالابرگ 
الکترونیک در زمان تصویب و آغاز 
اجرای قانون مردمی سازی یارانه ها 
فراهم نبود، لذا اجرای طرح توزیع 
گونه ای  به  الکترونیک  کالابرگ 
برنامه ریزی شد که در مرحله اجرای 
سراسری آن برای مردم مشکلی 
ایجاد نشود. همچنین در جلسه 
شورای عالی فضای مجازی که به 
ریاست سید ابراهیم رئیسی برگزار 
شد، سند ضوابط و شرایط انتشار 
محتوا در رسانه های اجتماعی مورد 
بررسی قرار گرفت و پس از طرح 
دیدگاه های اعضا مقرر شد این سند 
برای اصلاح و تکمیل به کمیسیون 
معین شورا ارجاع شود.  در این جلسه 
همچنین گزارشی از آخرین وضعیت 
ارائه شد و  شبکه ملی اطلاعات 
رئیس جمهور تاکید کرد راه اندازی 
شبکه ملی اطلاعات از اولویت های 
با  باید  که  است  مجازی  فضای 
 جدیت پیگیری و هر چه سریع تر 

راه اندازی شود. 

آرمان ملی: کنفرانس بغداد2 در شرایطی 
در امان -پایتخت اردن- پیرامون حل مشکلات 
منطقه ای و توسعه عراق برگزار شد که تهران 
و ریاض توانستند در اوج اختلافات درحاشیه 
این کنفرانس بیش ازگذشته به هم نزدیک 
شوند. در این کنفرانس، قرار است راهکارهای 
تقویت روندگفت وگوهای سازنده با هدف حل 
مشکلات منطقه ای و فراهم کردن شرایط 
مناسب برای شرکت و همکاری اقتصادی 
عراق با کشورهای همسایه و کشورهای دوست 
مورد بررسی قرار گرفت اما ریاض و تهران از 
این کنفرانس بیشترین بهره را بردند. ایران و 
عربستان بعد از قطع کامل روابط دیپلماتیک با 
چانه زنی هایی که عراق داشت، در سطح امنیتی 
با یکدیگر گفت وگو هایی را در بغداد انجام دادند 
که این گفت وگو ها از آنجا که قرار شد به دیدار 
سیاسی وزرای خارجه ایران و عربستان منتهی 
شود، سازنده بود اما اکنون خبرهای مثبت تری 
به گوش می رسد که وزرای خارجه ایران و 
عربستان در حاشیه کنفرانس عراق با یکدیگر 
گفت وگوهایی داشته اند. این اولین دیدار سیاسی 
اما غیر رسمی مقامات سیاسی ایران و عربستان 
در بالاترین سطح است و از قرار معلوم تا دیدار 
رسمی مقامات دو کشور زمان زیادی باقی 
نمانده است. این دیدار اولین دیدار مقامات 

رسمی ایران و عربستان بعد از 6 سال است
  ابراز اطمینان عربستان از رابطه با 

ایران
للهیان، وزیر امورخارجه  حسین امیرعبدا
جمهوری اسلامی ایران که برای شرکت در 
نشست بغداد2 به امان پایتخت اردن سفر کرده 

در توییتی از گفت وگوی با وزیر خارجه عربستان 
در حاشیه این نشست خبر داد.  وی در این باره 
نوشت؛ وزیر خارجه عربستان در این دیدار نسبت 
به آمادگی کشورش برای ادامه مذاکرات با ایران 
ابراز اطمینان کرده است. امیرعبداللهیان در 
این باره عنوان کرد: در کنفرانس بغداد2 در اردن 
برای تاکید مجدد بر حمایت خود از عراق شرکت 
کردم. در حاشیه این نشست فرصتی برای دیدار 
با برخی از همتایانم از جمله وزرای خارجه 
عمان، قطر، عراق، کویت و عربستان سعودی 

فراهم شد. 
  بغداد آماده دیدار ایران و ریاض

سفر شی جین پینگ به عربستان را اگر فاکتور 
بگیریم، این روزها بغداد گوی دیپلماسی را از 
تمامی کشورهای منطقه ربوده است. روزگاری 
اگر از یک کارشناس حوزه روابط بین الملل 
پرسیده می شد که آیا عراق می تواند به آن سطح 
از قدرت دست یابد که سطح دیپلماسی خود را 
در کنار ایران و عربستان و حتی ترکیه بالا ببرد 
بدون شک آن کارشناس می گفت عراق درگیر 
در جنگ های داخلی، تنش های زیست محیطی 
و سیاسی اگر از زیر بار سلطه ایالات متحده 
خارج شود، بزرگ ترین تحول را ایجاد کرده 
است اما امروز عراق در تلاش است که هم چرخ 
توسعه خودش بچرخد و هم منطقه را از هرگونه 
تنش دور کند. از این منظر قبل از برگزاری 
کنفرانس بغداد 2 نخست وزیر این کشور به دو 
کشور عربی منطقه و ایران سفر می کند و در 
تهران از مقامات ایرانی می خواهد که آخرین 
گام را برای برقراری رابطه با عربستان برداشته 
شود. همین درخواست را هم احتمالا از عربستان 

داشته است و در حاشیه کنفرانس بغداد تمام 
تلاش های عراق پیرامون برقراری رابطه بین 
ایران و عربستان به نتیجه جدی منتهی می شود. 
حال به نظر می رسد باید در انتظار بود تا در 
آینده نزدیک بغداد شاهد برگزاری اولین دیدار 
رسمی بین ایران و عراق در سطح وزرای خارجه 
باشد دیداری که بیش از هر چیز به نفع توسعه 
سیاسی و اقتصادی عراق و خصوصا پایداری 
امنیت در بغداد است و این مهم ترین دستاورد 

برای عراق محسوب خواهد شد. 
  در نهایت... 

اینکه ایران و عربستان بتوانند با یکدیگر 
روابط دیپلماتیک برقرار کنند و بعد از 6 سال 
شاهد برقراری رابطه این دو کشور مهم باشیم، 
البته که از مطلوبیت برخوردار است زیرا در 
این 6 سال بسیاری از چالش ها در کشورهای 
منطقه از عراق تا سوریه و یمن صورت گرفت 
که اگر تهران و ریاض می توانستند بر سر آنها با 
یکدیگر گفت وگو کنند بدون شک شاهد از بین 
رفتن منابع کشورهای منطقه و نفع کشورهای 
فرامنطقه ای از اختلاف کشورهای اسلامی 
نبودیم. از این جهت می توان اذعان داشت اگر 
روابط ایران و عربستان در سطح دیپلماتیک 
ادامه پیدا کند باید در آینده شاهد شتاب در این 
رابطه هم باشیم. شتابی که می تواند از شتاب 
گرفتن تحرکات فرامنطقه ای در خاورمیانه 
جلوگیری کند که این موضوع به نفع تمامی 
کشورهای اسلامی است. آن هم در شرایطی که 
آمریکایی ها تمرکز خود را بر امور دیگر در جای 
جای جهان قرار داده اند و در مقایسه با گذشته از 

منطقه خاورمیانه غافل هستند. 

روابط ایران و عربستان شتاب می گیرد

اولین دیدار غیر رسمی ایران و عربستان در امان
    امیر عبداللهیان:  وزیر خارجه عربستان از رابطه با ایران ابراز اطمینان کرد

یــادداشـــت
غرب آماده مذاکره؛ اما نگران فشار افکار عمومی 

طی چند وقت اخیر اظهار نظرهای متناقض زیادی از 
طرف های غربی شنیده می شود و اکثرشان به نوعی مصاحبه 
می کنند که فعلا تمایلی به توافق ندارند. مثلا آقای راب مالی 
می گوید فرصتی بود و از دست رفت یا وزیر خارجه آلمان منفی 
صحبت می کند. اما آنچه مسلم است همه طرف ها می خواهند 
به توافق برسند. چه آمریکایی ها، تک تک اروپایی ها، سازمان 
ملل و آقای گوترش و... همه می خواهند که به توافق برسند و 
گفت وگو ها آغاز شود. اما اکنون موانعی پیش پای آنها وجود دارد. 
به عبارت دیگر فشار زیادی از سوی افکار عمومی چه از سوی 
احزاب، پارلمانتاریست ها، ایرانیان مقیم کشورهای مختلف 
اعم از آلمان، فرانسه تا حدودی انگلیس، شمال اروپا و آمریکا 
و کانادا روی آنها وجود دارد که نباید با ایران مذاکره کنید. این 
مصاحبه های منفی که بعضا شنیده می شود بیشتر به دلیل 
همین مساله افکار عمومی است. یعنی دلشان می خواهد که 
مذاکره کنند اما نمی دانند که با فشار افکار عمومی چه کنند. 
البته یک بخش دیگر نیز وجود دارد که می خواهند امتیاز 
بگیرند. یعنی یک بی میلی را نشان می دهند که اولا طرف ایرانی 
با غربی ها بنشیند که چه کار کنیم. دیگر اینکه اروپا به ویژه روی 
مساله اوکراین خیلی حساسند و به نظر می رسد که بر این اساس 
موضع اروپایی ها سخت تر از آمریکایی ها شده است. لذا بر خلاف 
چند ماه گذشته که اروپایی ها تلاش می کردند گفت وگوها میان 
ایران و آمریکا به ثمر برسد امروز روند مسائل به نحو دیگری شده 
است. برای اروپایی ها خیلی مهم است که در مساله اوکراین 
همکاری ایران شفاف شود و ایران با روسیه در این موضوع 
همکاری نداشته باشد. بنابراین به نظر می رسد که زمینه برای 
گفت و گو در حال فراهم شدن است. آقای جوزپ بورل نیز در 
مواضعی که در اردن داشته به نوعی به این موضوع اشاره کرده و 
یک مقام آمریکایی نیز بعد از صحبت های آقای راب مالی مطرح 
کرده که اگر ایران مذاکرات را می خواهد باید صاف و پوست کنده 
به میدان بیاید و به صورت مستقیم گفت وگو کند که در مورد 
برجام و آژانس چه می خواهد بکند. همه اینها نشان می دهد که 
آمادگی مذاکراتی وجود دارد. موضع گیری اخیر سازمان ملل نیز 
در راستای همین تمایل غربی هاست که احساس کردند غربی ها 
می خواهند مذاکره کنند. از همین جهت نیز آقای گوترش 
بیانیه ای داده و صحبتی در خصوص لزوم احیای برجام کرده 
است. نوع موضع گیری اروپایی ها مثل بیانیه اخیر تروئیکا نشان 
می دهد که آنها به نوعی برای مذاکره علامت می فرستند. وقتی 
آقای جوزپ بورل می گوید برای مذاکره آماده می شویم یا باید 
بستر مذاکرات فراهم شود تا شاهد آغاز مذاکرات باشیم و از سوی 
اروپایی ها این مساله را عنوان می کند. از طرف دیگر سه کشور 
اروپایی بیانیه می دهند و تمرکز خود را روی همکاری ایران و 
روسیه می گذارند. لذا می توان نتیجه گرفت که در نظر اروپایی ها 
تا آن مساله حل نشود آنها در خصوص برجام و مذاکرات امتیازی 
نخواهند داد. امروز همه غربی ها آماده مذاکره هستند، اما در عین 
حال درصددند تا زمینه ای فراهم شود تا از سوی افکار عمومی 
خودشان ضربه ای به آنها وارد نشود. این زمینه نیز مستلزم این 
است که مسائل داخلی ایران که طی سه ماه گذشته ادامه داشته 
پایان یابد تا فشار افکار عمومی غربی ها و مباحث حقوق بشری 
نیز کم شود. دیگر اینکه ایران باید وارد گفت و گوی مستقیم با 
آقای جوزپ بورل بشود و با روسیه نیز در خصوص مساله اوکراین 
و تاثیر آن بر احیای برجام صحبت کرده و به نتیجه برسد. هر چه 
این مساله توافق طولانی شود به ضرر ایران خواهد بود. پیش از 
این نیز گفته شده بود که اگر توافق به قبل از انتخابات آمریکا 
بیفتد امتیازات بیشتری می توان از آنها گرفت، اما اگر به بعد از 

انتخابات موکول گردد امتیاز کمتری خواهند داد. 

   عبدالرضا فرجی راد
تحلیلگر مسائل بین الملل

رئیس جمهور: 

 تعطیلی مدارس 
به روند آموزش خسارت وارد می کند

 اختلالات اینترنت جزئی بود
 رفع شد

وزیر ارتباطات در حاشیه جلسه دولت 
گفت: اولویت های بومی سازی تجهیزات و 
زیرساخت های سخت افزاری و نرم افزاری مورد 
نیاز در کشور را اعلام کردیم. وی افزود: در بحث 
سخت افزار به ویژه تجهیزات شبکه، اتفاقات 
خوبی افتاده ما حتی صادرات هم داشتیم. عیسی 
زارع پور گفت: یک فراخوان داده ایم برای سیستم 
عامل که ظرفیت های داخل کشور شناسایی 
شده و پای کار بیایند تا بتوانیم نیاز کشور را 
رفع کنیم. وی درباره مشکلات چند روز اخیر 
در اینترنت گفت: اختلالات جزئی در اینترنت 
داشتیم ولی الان برطرف شده می توانید تست 

کنید مشکل خاصی وجود ندارد. 
 

ابتلای سفیر در چین به کرونا 
سفیر جمهوری اسلامی ایران در چین از 
ابتلایش به بیماری کرونا خبر داد. محمد 
کشاورززاده در توییتی نوشت: خوب بالاخره 
بعد از 3 سال مقاومت در مقابل کرونا چه 
در  ایران به هنگام مرخصی و چه در محل 
ماموریت از دیروز مبتلا شدم.   چین اخیرا کلیه 
پروتکل های بهداشتی را آزاد کرده و هم اکنون 
بیشتر مردم به کرونا مبتلا شده اند و شهر پکن 
به حالت نیمه تعطیل در آمده است. تب و لرز 

شدید دارم التماس دعا. 
 

 رایزنی های تهران و ریاض 
با وساطت فرانسه و قطر

گفت وگوهای  از  لبنانی  روزنامه  یک 
وساطت  با  عربستان  و  ایران  غیرمستقیم 
فرانسه و قطر خبر داد. روزنامه لبنانی الاخبار 
در گزارشی نوشت که ایران و عربستان چند روز 
قبل از برگزاری نشست »بغداد2« که روز گذشته 
)سه شنبه( در اردن برگزار شد تماس های 
ودرخصوص  داشتند  باهم  غیرمستقیمی 
پرونده های مختلف از جمله پرونده لبنان رایزنی 
کردند. در این گزارش آمده است که مساله 
انتخاب رئیس جمهور لبنان  تشکیل دولت 
جدید در این کشور در راس مسائل مورد رایزنی 
دوطرف ایرانی و سعودی بوده است. در بخشی 
از این گزارش آمده است که طرف های متعددی 
از جمله فرانسه و قطر برای منعطف کردن 
مواضع تهران و ریاض درخصوص پرونده لبنان 

واسطه گری کرده اند.
 

 عموم هنرمندان را 
علاقه مند به کشور می دانیم

وزیر ارشاد با اشاره به خروج حمید فرخ نژاد 
از کشور، گفت: ما عموم هنرمندان را علاقه مند 
به کشور می دانیم و در حال حاضر، اکثریت 
فعالیت های هنری به خوبی اجرا می شود. 
ممکن  کرد:  اضافه  اسماعیلی  محمدمهدی 
است در هر قشری عده ای باشند که خارج از 
این فعالیت های مرسوم بخواهند خلاف منافع 
ملی عمل کرده و به دشمنان خدمت کنند که 
بحث آن جداست. وی خاطرنشان کرد: قوانین 
در این زمینه روشن و مشخص است. اسماعیلی 
همچنین با اشاره به حضور ایران در جشنواره فیلم 
بلگراد گفت: سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی 
به عنوان محور فعالیت های خارج از کشور ما در 
طول سال برنامه های متعددی را اجرا می کند که 
برای این برنامه هم دستگاه های مختلف همکاری 
می کنند. امیدواریم این برنامه در گسترش 

فرهنگ ایرانی و زبان و ادب فارسی موثر باشد. 
 

استفاده از تجربیات کشورهای 
دیگر در مدیریت منابع آب

یک نماینده مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
وجود تجربیات مدیریت منابع آب در کشورهای 
دیگر، گفت: بهترین راه مدیریت منابع آب همان 
کارهایی است که کشورهای دیگر درحال انجام 
آن هستند. موسی غضنفرآبادی درباره وضعیت 
منابع آبی در کشور و هشدار کارشناسان در 
خصوص وضعیت بحرانی آب اظهار کرد: بهترین 
راه مدیریت منابع آب همان کارهایی است که 
کشورهای دیگر در حال انجام آن هستند؛ شیرین 
کردن آب دریاها و انتقال این آب می تواند مفید 
باشد. در برخی از نقاط کشور نیز رگه هایی از 
آب های ژرف وجود دارد که باید مورد استفاده 
قرار بگیرد. وی افزود: همچنین در تامین آب 
آشامیدنی مردم و حفظ و مهار آب های سطحی و 
باروری ابرها باید به گونه ای اقدام شود تا با بحران 

مواجه نشویم. 
 
تشییع پیکرهای مطهر ۴۰۰ شهید 

گمنام دفاع مقدس ۶ دی ماه
فرمانده سپاه حضرت محمدرسول ا... از برنامه 
مراسم وداع و تشییع باشکوه پیکرهای مطرح 
۴۰۰ شهید گمنام دفاع مقدس در روز ششم دی 
ماه همزمان با سالروز شهادت حضرت فاطمه 
زهرا)س( و در آستانه سومین سالگرد شهادت 
سردار سلیمانی در کشور خبر داد. سردار پاسدار 
حسن حسن زاده ادامه داد: جوانان و نوجوانان 
ما اعتقادات و گرایش های قلبی به شهدا دارند 
و حتی در مواردی که رسانه های معاند القا 
می کردند که جوانان از فرهنگ دفاع مقدس 
فاصله گرفته اند، مدافعان حرم ظهور و بروز 
می یابند که در دفاع از حرم آل ا... حضور می یابند 

و به مبارزه با داعش بر می خیزند. 

حذف ایران زنگ خطر 
برای سازمان ملل

معاون رئیس جمهور در امور زنان 
و خانواده با اشاره به حذف ایران از 
کمیسیون مقام زن سازمان ملل 
گفت: ایران کمتر از ۹ ماه پیش 
زن  مقام  کمیسیون  عضویت  به 
سازمان ملل درآمد اما با جوسازی ها، 
تحرکات رسانه ای و رویه غلط آمریکا 
و هم پیمانانش از این کمیسیون 
حذف شد. انسیه خزعلی ادامه داد: 
این اقدام در حالیست که مشابه این 
موارد و این اعتراضات در کشورهای 
وجود  بیشتر  خیلی  حتی  دیگر 
داشته، اما هیچ گاه چنین پیشنهادی 
داده نشده بود؛ این زنگ خطری برای 
سازمان ملل و مجامع حقوق بشری 
است که بسیاری از حقوق انسان ها و 
زنان از طریق رویه های غلط درحال 
نقض شدن است. وی درباره اعتراض 
ایران به این اقدام اظهار داشت: 
رایزنی هایی از سوی وزارت خارجه 
انجام شده و ما نیز نشست هایی 
به  نامه هایی  و  داشتیم  سفرا  با 

اکوسوک ارسال شده است. 

ویـــــــژه
سخنگوی دولت: 

 نتایج هدفمندی یارانه ها در حال 
نمایان شدن است

آرمان ملی: سخنگوی دولت گفت: در حوزه ارزی با 
افزایش 6۴درصدی عرضه ارز در سامانه نیما در هشت ماه 
امسال به نسبت مدت مشابه سال گذشته مواجهیم.  علی 
بهادری جهرمی گفت: در جلسه هیات دولت با تقدیر از 
فعالیت های قریب به یک ساله آقای امیری استاندار کرمانشاه، 
با انتصاب محمدطیب صحرایی به عنوان استاندار جدید این 
استان موافقت شد. وی افزود: در حاشیه جلسه دیروز هیات 
دولت گزارش هایی از برخی آمارهای بانک مرکزی و وزارت 
اقتصاد و وزارت کار ارائه شد. گزارش وزیر اقتصاد حاکی از 
آغاز نمایان شدن آثار مثبت ناشی از سیاست مردمی سازی 
یارانه ها بود که به عنوان نمونه در بخش تولیدات کشاورزی 
واردات بسیاری از کالاهای اساسی مرتبط با این بخش کاهش 
چشمگیری در همین مدت چندماه گذشته داشته است. 
بهادری جهرمی ادامه داد: روغن آفتابگردان ۴۰درصد، گندم 
2۸درصد، کنجاله 6۰درصد و ذرت ۱6درصد کاهش واردات 
داشته  است. رشد اقتصادی تابستان سال گذشته که یک 
درصد بوده امسال به 3.6 درصد رسیده است. وی یادآور شد: 
در حوزه ارزی هم با افزایش 6۴درصدی عرضه ارز در سامانه 
نیما در همین هشت ماه امسال به نسبت مدت مشابه سال 
گذشته مواجهیم. در سال پیش ۱۹.6 میلیارد دلار ارز در 
سامانه نیما عرضه شده بود و امسال 32.۱میلیارد دلار ارز در 
سامانه نیما عرضه شده است. سخنگوی دولت با اشاره به ارائه 
گزارش پیشرفت طرح کالابرگ الکترونیکی از سوی وزیر رفاه، 
اظهار کرد: گزارش امروز وزیر نشان داد که آمادگی اجرای 
آزمایشی تقریباً نهایی شده است و در یکی از استان های 
جنوبی کشور بزودی و به صورت اختیاری برای شهروندان این 
استان اجرایی می شود. بهادری جهرمی با اشاره به مصوبات 
جلسه هیات دولت، اظهار کرد: در یکی از این مصوبات همه 
دستگاه های اجرایی و همه زیرمجموعه های این دستگاه ها 
مکلف شدند کلیه کارکنان و کلیه افرادی که به هر نحو 
حقوق و مزایایی را از این دستگاه ها دریافت می کنند حتی اگر 
کارکنان رسمی، قراردادی و پیمانی نباشند، اطلاعات آنان را 
با هدف افزایش انضباط مالی و ساماندهی بهتر نیروی انسانی 

در سامانه مربوط به این حوزه ثبت کنند.

آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه در نشست 
با مدیران و کارکنان پژوهشگاه دستگاه قضا، 
ضمن اشاره به کارهای متنوع و متکثر این 
پژوهشگاه، اظهار داشت: نتایج حاصل از 
پژوهش باید ملموس و عینی باشد؛ در اثر یک 
پژوهش باید امور، فرآیندها و رویه ها بهبود 
و ارتقا یابند و کم هزینه تر و آسانتر گردند؛  
پژوهشی که در کتابخانه بماند و صرفاً به یک 
سند تبدیل شود، از ارزش و اعتبار بالایی 
برخوردار نیست. پژوهشگاه قوه قضائیه باید 
تحولات آینده را پیش بینی کند و بر مبنای این 
تحولات، امور پژوهشی خود را به پیش ببرد. 
نباید صرفاً اینگونه باشد که بخش های مختلف 
دستگاه قضائی، نیازها و اشکالات خود را عرضه 
کنند، تا پژوهشگاه برای رفع آنها مبادرت به 
پژوهش کند بلکه خود پژوهشگاه باید برای 
شناسایی نقاط ضعف و پژوهش در راستای رفع 
آنها، پیشگام باشد. حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای گفت: گاهی یک پژوهش صرفاً 
معطوف به اصلاح و رفع معایب یک روش 
متعارف و شناخته شده است؛ گاهی نیز یک 
پژوهش معطوف به طرحی نو درانداختن است 
و سبب می شود که افقی نو گشوده شود و امور 
با صرف وقت و هزینه کمتر و به صورت بهینه تر 
به پیش بروند. لذا انتظار است پژوهشگاه قوه 

قضائیه در پژوهش های خود با اعِمال خلاقیت 
و ابتکار، طرحی نو دراندازد تا حصول اهداف 
دستگاه قضائی میسّرتر و سهل الوصول تر 
باشد. رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه »یکی از 
مسئولیت های اصلی و اساسی دستگاه قضائی، 
گسترش عدالت است«، تصریح کرد: ما بعضاً 
در قبال یک سری مقولات، حرکات سینوسی 
و پرنوسان داریم و علت این امر آن است که از 
همه جانبه نگری برخوردار نیستیم و به تاثیر 
و تأثر مسائل بر یکدیگر توجه نمی کنیم؛ در 
قضیه گسترش عدالت، به رغم قدم های بسیار 
بلندی که طی ۴ دهه اخیر برداشته شده اما 
ما نتوانسته ایم به یک جامع نگری در قبال 
ابزارهای بسط عدالت نائل شویم و به نقطه 
مطلوب در این مقوله برسیم؛ لذا پژوهشگاه 
عدلیه می تواند در این مهم، به ایده پردازی و 
ارائه راهکار بپردازد. وی به یکی از عارضه های 
عرصه تدوین اسناد و سیاست ها اشاره کرد 
و عدم توجه به زمینه های اجرای اسناد و 
سیاست های تدوینی را یک آسیب و آفت 
دانست و اذعان کرد: اسناد زیادی در کشور ما 
تدوین و تهیه شده اما به برخی از آنها خیلی کم 
عمل شده است؛ نباید اینگونه باشد که با صرف 
وقت و انرژی و هزینه، برنامه و سندی به رشته 
تحریر درآید اما در مقام اجرا، توفیقات لازم 

کسب نگردد؛ لذا پژوهشگاه قوه قضائیه باید 
در تدوین و تنظیم اسناد به مقوله زمینه های 
اجرایی شدن آنها، توجه و اهتمام داشته باشد 
و شرایطی را فراهم آورد که محصول کارش 
سریعاً در معرض دید و نظر اندیشمندان و 
منتقدان قرار گیرد تا پس از انجام اصلاحات 
لازم، به مرحله عملیاتی برسد. محسنی اژه ای 
در ادامه به برخی از حوزه های بدیع اشاره کرد 
که پژوهشگاه قوه قضائیه می تواند در قبال آنها 
به پژوهش های کاربردی و ایده پردازی مبادرت 
ورزد؛ یکی از این حوزه ها چگونگی تجمیع 
میان دو مقوله »کشف توطئه ها و افراد نفوذی« 
و در عین حال ضرورت»حفظ حریم خصوصی 
افراد« بود. رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: همه 
انسان ها ممکن است کم یا زیاد مرتکب خطا و 
جرم شوند؛ حال سؤال اساسی آن است که چه 
تدابیری اتخاذ کنیم که این انسان خطاکار یا 
مجرم در عین اعِمال مجازات قانونی در قبال 
او، از حیّز انتفاع ساقط نشود؛ در برخی موارد 
نحوه برخورد با یک فرد خطاکار یا مجرم به 
گونه ای است که راه بازگشت برای او مسدود 
می شود و او ناگزیر غرق در خطا و جرم خود 
می شود؛ پژوهشگاه قوه قضائیه در این حوزه 
نیز می تواند مبادرت به ایده پردازی و پژوهش 

کاربردی کند. 

رئیس قوه قضائیه : 

 تدبیری کنیم مجرم در برابر اعمال مجازات قانونی 
از حیّز انتفاع ساقط نشود

 زن بی حجاب با شرف 
در شمال شهر نمی بینید 

سپاه  قدس  نیروی  فرمانده 
پاسداران گفت: شما تمام توان خود 
را علیه ما بسیج کردید. این شمال 
شهر تهران است، اما امروز در تمام 
خیابان ولیعصر اگر راه بروید یک 
زن با شرف غیرمحجبه نمی بینید. 
شما یک زن روسپی جنایتکار را 
که بیش از ۱۷ هزار نفر را کشته به 
عنوان رئیس جمهور ایران معرفی 
می کنید و این تمام هنر شماست. 
سردار اسماعیل قاآنی تاکید کرد: 
تمام اقدامات دشمن ثبت شده 
است و همه آن ها بدون استثنا 
ضربه خواهد خورد. هرکس یک 
روز کار رسانه ای علیه ایران کرده 
باشد یک روز ضربه اش را می خورد 
و روزی آنها می بینند هیچ چیز برای 
آنها باقی نمانده است. وی گفت: 
آمریکایی ها خیال می کنند با فشار 
بر ایران می توانند ایران را از آرمان ها 
و اهداف خود دور کنند، اما هرچه 
فشار بیشتری بیاورند، مقاومت و 
ایستادگی ما نیز بیشتر خواهد شد و 

آن ها را به عقب خواهیم راند. 

نه تهران و نه هیچ کشور 
دیگری اغتشاشگری را 

تحمل نمی کند

مدیرکل خلیج فارس وزارت 
امور خارجه تاکید کرد که ایران با 
اعتراضات مسالمت آمیز مماشات 
می کند اما نه تهران و نه هیچ کشور 
تحمل  را  اغتشاشگری  دیگری 
نمی کند علیرضا عنایتی گفت که 
تهران کوچک ترین ملاحظه ای 
درخصوص حضور عربستان، اردن، 
کویت، امارات و مصر در عراق و 
جانبه،  سه  نشست  همچنین 
مشرق جدید و شام جدید ندارد. 
وی تاکید کرد: ما می دانیم که این 
حضور فعال بوده و به سود عراق و 
منجر به توسعه این کشور می شود، 
همه ما می دانیم که در یک کشور 
پیشرفته، رشد و توسعه به دور از 
تروریسم و سقوط موصل حاکم 
است. عنایتی خاطرنشان کرد که 
طی یک سال و نیم گذشته پنج 
دور مذاکره میان ایران و عربستان 
در بغداد انجام شد. دستیار وزیر 
امور خارجه ایران گفت که تهران 
از  یک  هیچ  نقش  نمی خواهد 

کشورها در منطقه کمرنگ شود. 


